
INTERVJU: Željko Komnenović, predsjednik Opštine Tivat 

 Intervju – Komnenović: DPS nije imao efikasan odgovor na političko organizovanje 

nezadovoljnih građana       

Ni najmanje se ne osjeća kao bilo kakva istorijska ličnost iako je bio na čelu građanske liste 

Narod Pobjeđuje koja je na izborima 30.avusta nakon čak 24 godine kontinuirane vlasti te 

partije, smijenila DPS sa kormila Tivta. 

Predsjednik Opštine Tivat Željko Komnenović smatra da je u tom gradu zimus izmišljen novi 

politički koncept kakav Crna Gora do sada nije vidjela i na koji DPS nije imao odgovor. 

Tivćanima obećava „krv, znoj i suze“ na povratku grada u stabilne ekonomske tokove, te nultu 

toleranciju na kriminal, korupciju i nepotizam koji su zatekli kao tekovinu bivše DPS-SD-HGI 

vlasti. 

 „Ja sam u izborima bio samo mali dio priče koju je nosila velika grupa časnih i odvažnih ljudi iz 

našeg grada. Nisam ja tu neko ko je na bilo koji način, posebno istaknut. Jednostavno, spletm 

okolnosti, desilo se to što se desilo i mi smo zaista uspjeli da stanemo u kraj toj priči o navodnoj 

nesmjenljivosti DPS-a u Tivtu. DPS je  Tivat koristio kao udarnu pesnicu čitave ove 24 godine u 

ovom gradu, odnosno 30 godina vlasti njihove u Crnoj Gori, jer su oni sve što se dobro dešavalo 

u ovom gradu pripisivali sebi i svojoj navodnoj genijalnosti. Suština priče međutim je da se Tivat 

u svemu tome malo što, ako i išta pitao, pogoovo u strateškom planiranju svog razvoja. Sada 

kada se analiziraju neke stvari, ispada stvarno da je Tivat bio bastion DPS-a, ali i bastion 

najrigidnijeg centralizma u Crnoj Gori jer su sve  ključne odluke za ovaj grad donošene ne ovde, 

već u Podgorici. Nijedna od ključnih stvari za ovaj grad nije donijeta u Tivtu – počev od prodaje 

Arsenala, formiranja Pirto Montenegra, Luštice Bay, aerodroma i svih drugih sličnih stvari. Grad 

Tivat i njegovi građani do sada su suštinski, bili kolateral takvog načina vošenja politike- kaže 

Komnenović. 

Aktuelna politička situacija u Tivtu je nešto što do sada nije viđeno u Crnoj Gori – uspjeh 

tri građanske liste da, lišene pomoći „klasičnih“ opozicionih stranaka, postignu u neštoušto 

do sada niko nije mogao u Crnoj Gori – da jasno i vrlo ubjedljivo, poraze DPS na izborima 

koje je DPS organizovao. Kako to objašnjavate ?     

 Očigledno je da smo mi našli riješenja van sistema u kome je postojao jaki DPS sa svojim 

satelitima i sa druge strane, razuđena opoziciona scena koja nije mogla, niti imala riješenja kako 

da smijeni DPS, po tom svojevrsnom „sistemu spojenih sudova“. Tivćani su očevidno, izgubili 

povjerenje u takav, okoštali način političkog razmišljanja i trebala je neka treća politička opcija 

da se pojavi da bi se onda ona nametnula kao riješenje. Zaista me raduje činjenica da  je taj naš 

uspjeh u Tivtu prepoznat i na širem polju u Crnoj Gori i da smo mi sa ovakvim građanskim 

konceptom, nevezanim za partijske centrale, dali na popularnosti takvom načinu razmišljanja u 

Crnoj Gori.             

 Tačno je da su građanske liste do sada u Crnoj Gori imale malu ili nimalu prohodnost na 



političkom tržištu, ali iskreno, neke od njih su i same krive zbog toga – sjetimo se samo primjera 

Herceg Novog i liste „Izbor“. Uglavnom, skoro sve takve dosadašnje građanske koncepcije su se 

na kraju, slivale u „istu priču“ da DPS-om. Mi smo našli recept i za tu boljku sa ovom našom 

tivatskom pričom. Iako neki osporavaju taj naš građanski koncept, dovoljno je samo pročitati 

imena ljudi sa naše liste, naših odbornika i odmah će se vidjeti da tu nikakva nacija niti religija 

nisu bili koncept po kome smo mi išli, a mogli smo. Naš koncept je potpuno drugačiji.  

 Prvo, glavni razlog za što smo se mi formirali je decentralizacija koja se u Crnoj Gori 

mislim, i dalje ne shvata u pravom smislu. Nama je ipak, decentralizacija i veći uticaj gradova i 

opština u odlučivanju o svojoj sudbini kao nego što je do sada bio slučaj, ključna. Pogledajte do 

čega nas je dovela rigidna centralizacija u Crnoj Gori – sa jedne strane imamo primorje koje 

slovi kao zamajac ekonomskog razboja države kroz turizam, a koje je u suštini, potpuno propalo 

jer je jedna loša turistička sezona zbog Covida, bila dovoljna da se pokaže sva pogubnost i  

neodrživost takvog ekonomskog koncepta orijentisanog primarno na turizam i usluge. Sa druge 

strane, imate famozni  Egalizacioni fond sa kojim kupujete socijalni mir crnogorskog sjevera, 

imate Zakon o prijestonici kojim Cetinju nekritički dajete desetak miliona eura godišnje, a svime 

time zajedno samo mažete oči javnosti i držite neku tobožnju „zlatnu sredinu“ i kupujete 

socijalni mir, pri čemu se ne razvija ni Sjever, ni Jug, ni centralni region. Mi smatramo da 

građanima jednostavno, treba postaviti pitanje da li oni žele da odlučuju o svojoj sudbini Ako 

žele, evo vam koncept kakav smo mi primijenili u Tivtu – ne treba nama niko drugi ovdje da 

odlučuje što će biti i kako će se razvijatu naš grad, kad već mi imamo dovoljno stručnih i 

sposobnih svojih ljudi koji to mogu da urade.       

 Da li je po Vama, DPS uopšte imao odgovor na takvu jednu za njih novu političku 

ponudu koju su građanske liste personifikovale, a s obzirom na njihovu dosadašnju 

strategiju diskvalifikacije politilčkih protivnika na temu nacije, vjere, neprijatelja države i 

sličnog ?             

 Ja lično imam gotovo dvoipodecenijsku istoriju tog mog navodnog „državnog 

neprijateljstva“ jer su svima koji su bili protiv politike DPS-a, odmah dijelili tu etiketu „državnih 

neprijatelja“. Slažem se da DPS vjerovatno nije očekivao ovakav naš način organizovanja i oni i 

dalje ne mogu da se pomire sa činjenicom da su izgubili izbore u Tivtu i to ne od „klasičnih“ 

opozicionih partija, već od udruženja nezadovojnih građana koji međusobno dijele određene 

ključne vrijednosti, moralna i životna načela. DPS to očito, ni dan-danas ne razumije što se 

pokazuje i iz  njihovih saopštenja kojim neprestano zasipaju javnost, više nego ikada do sada u 

svojoj istoriji u Tivtu.          

 Moram se i javno zahvaliti bivšem premijeru i zamjeniku predsjednika DPS Dušku 

Markoviću koji je javno kazao da ih, iako su izgubili vlast i na državnom nivou, najviše boli 

poraz koji su 30.avgusta pretrpjeli u Tivtu. To je zaista najljepši kompliment ovome št smo mi 

uradili. To jeste njihov bolni poraz u kome su oni praktično, sami sebe porazili, a mi smo im 

samo malo „pomogli“ u tome. DPS je jednostavno, politički koncept koji je prevaziđen na ovom 

prostoru i to smi mi u Tivtu najbolje iskoristili i pokazali. To je politički subjekt koji 

jednostavno, jede sam sebe. Vidjelo se to i na primjeru bivše lokalne administracije u Tivtu koja 



ne da je bila predimenzionisana, već su podaci o njenom broju i obimu bili jednostavno 

užasavajući. Takav koncept vladavine je bio naprosto, neodrživ – čak i da vodite privatnu firmu, 

pa da u njoj nagomilate toliko neporduktivnih zaposlenih ljudi, to bi propalo još i ranije nego što 

se ovdje, na političkom nivou, to desilo u Tivtu. Njihov koncept vladanja je bio toliko štetočinski 

da ovaj grad takvo nešto u svojoj istoriji nije vidio. Dokumentacija koju smo zatelli u Opštini 

bjelodano dokazuje sva njihova nepočinstva i to njih danas jako boli. Mi ćemo se potruditi da 

javnost i građani budu sa svim tim upoznati jer građani  to treba da znaju zato što su oni plaćali i 

danaa plaćaju efekte takvog sistema. Ako već plačaju, onda imaju i pravo da potpuno znaju što 

se sve radilo i kako se danas radi.        

 Došli ste na čelo Opštine koja je prethodno, uživala imidž „crnogorskog Monte 

Karla“, najuspješnije, najbogatije i najefikasnije lokalne samouprave u plejadi gradova 

koje je vodio DPS. Da li je to baš tako ?        

 „Tivat je na žalost, iz vana gladac, ali iznutra aspolutno, jadac. Priča o „crnogorskom 

Monte karlu“ je bila samo njihova medijska kamuflaža koju su oni vješto koristili sve ove 

godine. Takvu sliku koju su oni nastojali emitovati, samo mali broj ljudi je profesionalno radeći 

svoj posao, pokušavao učiniti objektivnom, a dva novinara koji su o tome uporno pisali, evo 

danas sjede ovdje i vode ovaj razgovor. DPS je vješto koristio ogromnu medijsku mašineriiju 

koja im je stojala na raspolaganju da emituju sliku o „medu, mlijeku i koka koli“ koji teku 

ulicama Tivta, ali kada se samo malo zagrebe po površini, vidite da je objetivno stanje, daleko, 

daleko lošije od toga. Mi kao nova vlast smo lošu situaciju zatekli i u lokalnim preduzećima i 

ustanovama, a ne samo u Opštini - bukvalno svugdje gdje se okrenete vidite da je u Tivtu vladao 

jedan teški javašluk i klijentelizam u kome je linija nezamjeranja išla dotle da je bukvalno, 

dovela u pitanje način funkcionisanja lokalne uprave. Oni su to prikazivali sasvim drugačije pa je 

tako jedna od bivših gradskih čelnika na sjednici SO prije nepuna dva mjeseca tvrdio, svjesno i 

odgovorno, da je Opština likvidna i solventna i da nema dugovanja. To je taj čovjek pričao u 

momentu kada je Opština Tivat, kako smo mi nedugo potom ustanovili ušavši u kabinet 

gradonačenika, ne samo da nije bila ni likvidna, ni solventna, nego je  imala nagomilana 3,5 

miliona eura dospjelog duga od čega 1,25 miliona u raznim neplaćenim fakturama za robu i 

usluge koje smo zatekli u fiokama Sekretarijata za finansije. To je nešto nevjerovatno i ponekad 

se i sam zapitam kakvi su to ljudi kada tako nešto mogu da pričaju, a znaju što su i kako radili i 

kakve su rezultate za sobom ostavili. To je na žalost, direktan rezultat klijentalizma koji je gradio 

DPS: koliko god vi kao činovnik Opštine nešto napravite loše, znate da će vas neki stranački 

kolega iz Vlade i ministarstva „pokriti“ i kada dođu izbori i kada zatreba, naći će se načina da se 

nešto iz državne kase „izdvoji za svoje mezimče“ Tivat koga su u međuvremenu bukvalno 

opelješili. Uzimate pare od poreskih obveznika, dobijate iz državne kase, nekritički se i 

rasipnički to troši, niko za to ne odgovara, samo dobijate tapšanja po ramenu.... Sistem njihove 

„pliće, a efikasnije“ oganizacije Lokalne urave produkovao je da su partijskim  zapošljavanjem 

Opštinu pretvorili u socijalnu ustanovu prekrcanu apsolutno nepotrebnim, ogromim viškom 

zaposlenih. Tobože nekome od tih ljudi kojima su dali posao su tako pomogli, a u suštini nisu 

pomogli nikome, već su svima nama zajedno, napravili problem. I sad mi moramo da se bavimo 



tim „vrućim krompirom“ i pokušavamo da grad vratimo na zelenu granu.    

 Kako se Vi nosite sa teretom sprovođenja nepopularnih mjera štednje, kresanja 

troškova, naplate dugo zanemarenih potraživanja nod privilegovanih, a posebno sa možda 

i najtežim aspektom te priče –otpuštanjem viška radnika ?    

 „Iskreno, kao čovjek, vrlo teško. Kao neko ko se ovdje rodio, odrastao i čitav život 

proveo u Tivtu, teško se sa time nosim, ali sa druge strane, kao neko ko je preuzeo odgovornost i 

dao riječ građanima Tivta da će pokušati da stvari preokrene i postavi ih na pravi put, ja nemam 

drugog izbora bez da uradim ono što sam obećao ljudima i za što je svojim glasom, reklo da želi 

3.519 građana koji su podržali listu Narod Pobjeđuje. Da popustim pod pritiscima, ne dolazi u 

obzir jer bih time doveo u pitanje sve ono za što smo se zalagali i javno u kampanji obećali 

Tivčanima , a što oni očekuju od nove vlasti. Žao mi je što je taj težak zadatak dopao nama, ali 

moja emocija uopšte ne mijenja efikasnost poteza koje povlačimo, jer jednostavno, neko to mora 

uraditi kako bi ovaj grad ozdravio i ponovno dođao u poziciju da bude dobro mjesto za život svih 

njegovih žitelja. Tivat je na žalost, bolestan, a svaka bolest, naročito ona u poodmakloj fazi 

kakva je ova koju je DPS prouzrokovao, mora se liječiti radikalnim i agresivnim metodama. 

 Bez obzira na neke optužbe opozicije, mi smo se zaista u određivanju ko je višak a ko ne 

u Opštini, rukovodili nekim „srednjim putem“ i metodana utemeljenim u zakonodavstvu, a opet, 

gledali da poštedimo najranjivije. Ipaak, imajte u vidu da su ovdje bukvalno čitave porodice 

radile u Opštini ili njenim preduzećima i ustanovama, pa je lokalna uprava Tivta bila „porodična 

manufaktura“ u dosta slučajeva. DPS nas proziva za politički revanšizam i navodni progon 

njihovih kadrova, a ja vas pitam koga smo mi u Opštini, nakon 24 godine vlasti te partije, 

isključivo zatekli drugog nego članove i simpatizere DPS-a ? Pa pobogu, logično je, da ako smo 

otpuštali tehnološki višak, to su bili kadrovi DPS-a jer su jedino oni i mogli da se u prethodne 

dvije ipo decenije, zaposle u Opštini. Mi smo ipak, u organima lokalne uprave, ostavili zaposlene 

18 kandidata za odbornike sa liste DPS-a, njihove članove Glavnog i Opštinskog odnora, 

poslaničke kandidate itd. Znači, nema govora o političkom progonu ili revanšizmu, već o 

preduzimanju neizbježnih mjera na finansijskom, organizacionom i svakom drugom ozdravljenju 

lokalne uprave Tivta.           

 Niste u maniru klasičnih političara, građanima Tivta obećali brz napredak i brojne 

investicije nakon što dođete na vast, već naprotiv, tešku krizu, štednju i trpljenje dok grad 

ponovno ne stane na noge ?           

 Apsolutno, jer mi građanima govorimo istinu o tome gdje je i u kavom stanju naš grad i 

ne pričamo im bajke koje bi oni, sigiran sam, mnogo radije voljeli da čuju. Sve ovo što sada 

radimo u smislu smanjenja lokaljne administracije, neće direktnih finansijkih efekta dati u 2021., 

već tek godinu dana kasnije zbog zakonskih obaveza o otplati otpremnina tehnološkom višku i 

smijenjenim  rukovodiocima bivše vlasti. Svi mi u Tivtu moramo biti svjesni situacije u kojoj se 

nalazimo, i odgovornosti koju imamo da iz nje izađemo. itav svijet je u krizi, država je u 

ogromnoj krizi, a Tivat pogotovo, ali to ne znači da se Tivat neće oporaviti.Međutim, da bi se 

Tivat oporavio, sve ovo što mi već radimo, mora da se uradi i to bukvalno po ovom šablonu koji 

mi primijenjujemo, jer vjerujte, to je jedini način da postignemo pravi efekat.  



 Utisak je po reakcijama ljudi i komenatrima na društvenim mrežama, da tivatska 

lokalna vlast suočavanje sa efektima vladavine DPS-a, obavlja mnogo efikasnije nego što to 

radi nova Vlada ?           

 Država je mnogo veći sistem i ne želeći da bilo koga iz Vlade aboliram odgovornosti, 

moram reći da je razumljivo da na džavnom – nivou mnogo većeg sistema nego što je to jedna 

opština, to ide sporije i komplikovanije. Druga stvar zašto mi u Tivtu možda izgledamo mnogo 

beskompromisniji i efikasniji u raščišćavanju loših stvari koje nam je u nasljeđe ostavila bivša 

DPS uprava, je to što mi kao grašanske liste nemamo svoje partijske centrale u Podgorici. Da to 

imemo, onda bi vjerovatno i kod nas bilo „trulih kompromisa“ koji se ljudima ne svidjaju ,ali ih 

partije prave jer show must go on. Mi takve kompormise ne pravimo, a iskreno, ne znam kakvo 

ljudi mišljenje o tome imaju, ali ja mogu reći da kod nas u Tivtu nema nedodirljivih niti ima 

potrebe da ih bude. Uspostavljamo kriterijume koji su jednaki za sve u svemu - od sporta, 

kulture, privrede, finansija, javnog sektora i to je jedina opcija koju mi podržavamo. Nema 

privilegovanih i nema više klijentelizma koga smo imali 30 godina, a gdje je neko mogao da zida 

kule i gradove, a neko drugi nije mogao maltene ni, bitvu da stavi na svoje, jer bi na sebe 

navukao gnjev institucija.          

 Dokle mislite da čekate sa procesuiranjem prijava protiv bivših rukovodilaca i 

službenika Opštine Tivat za koje smatrate da ste našli dovoljno dokaza o njihovim 

nezakonitim ili štetnim postupanjima, jer se bojite da bi oni red aktuelnim diskutabilno 

profesionalnim Tužilaštvom i sudatvom, mogli praktično biti abolirani, umjesto da za to 

snose zakonske posljedice ?          

 „Nama nema ozdravljivanja sistema bez korjenite reforme pravosuđa – sve ostale 

reforme su nižeg reda i nižeg značaja od toga. Ipak, moram reći da je Specijalno državno 

tužilaštvo na osnovu medijskih napisa i nekih podataka koje smo mi iznijeli na konferencijama 

za novinare, već otvorilo četiri predmeta o djelovanju bivđe DPS-SD-HGI uprave u Tivtu i 

tražilo dokumentaciju stim u vezi. Oni počinju da rade na tim stvarima, što ipak daje neku nadu 

da se stvari pomjeraju na bolje. Da li će te istarge rezultirati i konkretnim krivičnim 

procesuiranjima, ne znam, ali iskreno govoreći sa ove pozicije, očekujem da hoće. Sve drugo bi 

naime, imajući u vidu količinu i obim dokaza koji su sakupljeni, bilo potpuno nelogično i 

aspolutno bi postavilo pitanje utemeljenja državnog tužilačko-sudskog aparata.   

 Mi smo u zaista u lošem finansijsko-ekonomskom trenutku, zaduženje da bi izašli iz ovih 

dubioza i ponovno postali likvidnim je izvjesno, svaki dan nam dolazi neko sa teškim socijalnim 

prilama i zahtejvima za pomoć. Ipak, odgovorno tvrdim, narodu sve to manje smeta u odnosu na 

osjećaj da je do sada vladala nepravda ili selektivna pravda. Građani, narod očekuje pravdu, 

neselektivnu i neumoljivu, prema svakom ko se ogriješio o zakone i javni interes, a ta pravda ne 

dolazi iz lokala. Ona mora da dođe reformom zakonodavstva, ali i odlučnošću nadležnih 

državnih organa da suzbiju kriminal i korupciju i da građanima konačno, daju pravdu. Siguran 

sam da ljudi koji su sada u Vladi Crne Gore, na čelu sa premijerom Zdravkom Krivokapićem, 

imaju želju i volju da to urade i da će istrajati u tome, a raduje me da takva nastojanja  imaju i 

podršku međunarodne zajednice. Ostaje dakle, da svi zajedno zasučemo rukave i što više 



uradimo u periodu koji je pred nama da naše društvo izvedemo iuz krize, a one koji su ga 

pljačkali i uništavali, konačno smjestimo gdje treba – iza rešetaka.    

 Nisam ja pesimista - isplivače Tivat iz ove krize i biće bolji nego što je ikad prije bio, ali 

se teško izboriti sa načinom razmišljanja jer je to ogroman naš problem. Sistem razmišljanja gdje 

su 30 godina postojali neki politički nedodirljivi ljudi koji su se na osnovu svojih partijskih 

knjižica ili veza u DPS-u, tako nedodirljivo i bahato, i ponađali u društvu, mora se izmijeniti. To 

jeste možda bolno i teško za njih i za one koji treba da ih istraže i procesuir aju, ali je to gotova 

stvar , barem kod nas u Tivtu.  Moraće konačno i oni da se suoče sa realnošću u kojoj taj koncept 

nedodirljivosti, više ne važi – sada je na snazi koncept odgovornosti i zakonitosti. DPS više ne 

može da izigrava „dežurnog čuvara zakona“ i da npr, mene proziva za navodno zakonski 

nedozvoljen volonterizam u Opštini. Ja im javno  obećavam da će oni i javnost ukupna, vrlo brzo 

biti u prilici da se upoznaju koliki su DPS-ovci u Tivtu zapravo bili „legalisti“ i koliko su se oni 

držali slova zakona u svom djelovanju: od sklapanja raznih protivzakonitih ugovora, 

nenamjenskog trođenja sredstava i drugih nepočinstava svake moguće i zamislive vrste.  

 Vlast tri građanske liste u parlamentu zavisi od jednog odbornika SDP koji vam 

daje većinu. Imajući u vidu političku prošplost SDP-a i to što je ta partija pod direktnim 

uticajem Ranka Krivokapiča prošle godine uradila u Kotoru gdje je srušila lokalnu vlast u 

kojoj je i sama učestvovala i Kotor predala DPS-u, koliko ste sigurni u pouzdanost podrške 

koju vam sada daje SDP ?         

 Manjinska podrška koju nam SDP daje jeste prije i iznad svega politička, ali je 

formulisana na  odnosu „čovjek sa čovjekom“. Imam potpuno povjerenje u preedsjednika OO 

SDP Tivat i odbornika SDP u SO Tivat Alekdandra Đurovića koji je zaista sjajan mladi čovjek, 

koji je potpuno nov u političkom životu Tivta i kojem je ovaj građanskii koncept na osnovu 

kojeg mi radimo, veoma blizak. Mi jesmoo zahvalni SDP.u za podršku koju nam daje u 

lokalnom parlementu, ali smo prije svega, zahvalni lično Đuroviću jer on veoma razumije, 

veoma mu je blizak i on je najtvrđi zagovornik građanskog koncepta. On je garant te priče. 

 Jeste da su se neke loše stvari o kojima govorite događale u Kotoru, ali moramo svi 

okrenuti novi list istorije, moramo  sarađivati jer je saradnja jedini put da svi zajedno nešto 

postignemo. Drago mi je da možemo sarađivati upravo na onome što je bila parola SDP-a na 

posljednjim lokalnim izborima: „Sačuvajmo grad“ jer se vlast naše tri građanske liste i ne bavi 

ničim drugim nego u punom smislu toga – spašavanjem našeg grada. U 99% su nama identični 

izborni programi u tome i ja sam siguran da će SDP biti odgovoran politički subjekat dok god se 

m  budemo bavili onim što jeste našp posao – da riješavamo probleme građana Tivta a ne da se 

bavimo nekom „visokom politikom“ što niti ima smisla, niti potrebe da bilo ko radi na lokalnom 

nivou. Dajte da mi riješimo ono što je nama bitno u našem gradu- hoće li imati bolju komunalnu 

infrastrukturu, hoče li se lokalno stanovništvo više pitati sa lučicom Kalimanj ili sa 

Aerodromom, hoće li budđet biti puniji. Hadje da mi to riješimo, a visoku politiku ima ko da 

vodi i bez nas.           

 Očekujete dobru saradnju sa novom Vladom, ali što ako ona bude insistirala da 

aerodrom Tivat ide u koncesiju, što su najavili ministri ekonomskog razvoja, odnosno 



finansija ?            

 Više puta sma ponovio da smo mi legalisti. Način na koji je imovina na aerodromu Tivat 

prešla iz opštinskih u državne ruke, je sve osim legalan. To će se prvo morati riješavati, vidjeti 

kako je naša imovina dospjela u državne ruke i kakvi su u tome, interesi našeg grada, a onda da 

vidimo što je interes države da radi sa aerodromima. Mislim da su i g. Milojko Spajić i g. Jakov 

Milatović sjajni mladi ljudi, energični, ambicionzni i imaju znanja koja srećom, nisu stečena u 

našoj sredini, nego u inostranstvu i oni vjerovatno znaju o čemu govore. Ipak, moraćemo da u 

dijalogu nađemo zajednički interes. Prije svega smatram da je ovdje prevashodno, riječ o 

interesu građana Tivta koji su svoju privatnu imovinu svojevremeno dali Opštini ili pristali da im 

se ona uzme po simboličnim cijenama, samo da bi grad dobio aerodrom. Nije aerodroma jedini 

takav problem u Tivtu ,ali jeste najeklatantniji .To jeste bila imovina mještana Tivta koju su oni 

dali svom gradu da bi se neka nova vrijednost stvorila i da bi njihova djeva imala perspektivu. 

Ne može se danas bježati od toga i taj inicijalni interes građana Tivta mora, po s aku cijenu, biti 

zaštićen i u budućnosti.           

 Kako će funkcionisati stvari u odnosu vaše uprave sa strateškim stranim 

investitorima koji svoje projekte realizuju u Tivtu. Hoćete li tu kao vaši prethodnici, ići 

isključivio „niz dlaku“ investotirama, ili ćete insistirati da se finasijska moć njihovih 

projekata više osjeti kroz dobrobit grada i zajednice u kojoj oni posluju?   

 I taj odnos je bio posljedica centralizma protiv koga se mi borimo. Na veoma osjetljiv i 

senzibilan način investitori prate ono što ja goviorim i poruke koje im šalje naša uprava, a ja 

svaki put ponavljam da  dijalogom moramo doći do rješenja koje je u obostranom interesu. 

Moramo izvršiti svojevrsni „restart“ tog odnosa koji po našem mišljenju, nije bio dobar u 

prethodnom periodu, prije svega iz ugla građana Tivta, Sve je to lijepo, to su sjajni projekti koji 

moraju imati podršku lokalne uprave, ali hajde da vidimo može li se primijeniti tzv.pozitivna 

diskriminacija  prilikom zapošljavanja Tivćana u tim projektima, možemo  li zajedno raditi na 

otvaranju novih radnih mjesta, možemo li prije svega, pravednije riješavati međusobne interese 

jer u proteklom periodu, neki od njih nisu baš riješavani u interesu grada, ali jesu u interesu 

nekih političlih elita, što nas ne obavezuje u narednom periodu.      

 Odmah pošto smo preeuzeli vlast stigli su pozivi za susret od strane menadžmenta Porto 

Montenegra i Luštice Bay. Ljubazno sam im se zahvalio na tome jer mi tada još nismo  napravili 

naš novi tim u Opštini i naši v.d. sekretari još nisu bili preuzeli svoje resore. Sad kada je to 

okončano, mi prvo moramo  sjesti i timski o tome razgovarati na nivou koalicije i nivou lokalne 

uprave, ali i na nivou grada. Duboko smo naime, svjesni onoga što Tivćani zahtijevaju i očekuju. 

Tivćanima jeste lijepa i nevjerovatna priča  i tome kako je njihov grad „preko noći“ od 

industrijskog gradića  postao mondensko ljetovalište, ali se ta dva Tivta razlikuju u mogo stvari. 

Ako smo mi kao mali industrijski gradić, mogli imati drugi po velilini dohodak po glavi 

stanovnika u bivšoj SFRJ sa 22 miliona ljudi od Triglava do Đevđelije, onda i Tivćani u 21. 

vijeku u mondenskom ljetovalištu svjetske klase gdje se realizuiju projelti vrijedni  oko 2 

milijarde eura, moraju da imaju i adekvatan standard. Plate u Tivtu jesu sada iznad prosjeka u 

Crnoj Gori ali je to daleko od standarda koji su imali u bivšoj SFRJ. Borićemo se dakle, za 



standarde i mislim da to razumiju i naši partneri iz redova strateških investitora kojima se i ovom 

prilikom, moram zahvaliti što su se odmah odazvali našem pozivu i novčano pomogli akciju 

sakupljana sredstava za nabavku nedostajuće opreme Domu zdravlja Tivat.   

 Mi nemamo ambiciju d a kao naši prethodnici, preko ovih postavljenja po deseti put sebi 

riješavamo stambeno pitanje i radimo druge slične kontroverzne stvari zbog kojih bi onda, bili 

skloni da strateškim investotorima potpisujemo i još kontroverznije aranžmane koji se tiču 

gradskih finansija. Mi samo želimo d a radimo za platu koju dobijamo, u najboljem interesu naše 

i sve druge tivatske djece, da oni sutra žive u uređenijem i perspektivnijem gradu i da u Tivtu 

imaju sve uslove za dobar život.         

 DPS je prvi put u zadnjih 30 godina, politički izgibio ekonomski najznačajniji dio 

države – Boku Kotorsku. Lokalne uprave Tivta, Kotora, Herceg Novog i Budve sada vode 

ljudi koji su ideološki, prilično međusobno bliski. Otvara li to put ka nekoj intenzivnijoj 

međudobnoj saradnji i nastupanju prema centralnim vlastima ?   

 Dosta je nerazumijevanja tog koncepta decentralizacije i regionalizacije u Crnoj Gori, čak 

i na nivou nekih krugova koji su bliski aktuelnoj vlasti na državnom nivou. Mi smo politički 

legalisti i  nije nama u interesu, niti imamo ambicije da se Boka odvaja ili pripaja bilo kome ili 

da negdge odleti. Mi isključivo i striktno, želimo evropeizaciju toga pitanja i da se Boka uredi 

kao  razvijen evropski region. Takvih primjera imamo u bližem i đirem okrušenju sijaset, a meni 

lično najbliži je onaj koji je primijenjen u Istri. Ako govorite da je  Boka zamajac razvoja Crne 

Gore, onda dajte priliku tom zamajcu da on prvo pomogne sam sebi, pa onda ostalima da 

pomaže. Način na koji su se do sada koristili resursi Boke, prije svega za Egalizacioni fond, 

kupovinu socijalnog mira po sjeveru, ne može više da se primjenjuje. Kao što ni naše opštine 

ovdje neće i ne mogu biti socijalne ustanove, tako ni država ne može da preko leđa jednog dijela 

svoje teritorije, bude socijalna ustanova za nekoga drugoga. Naš koncept je naišao na apslutno 

razumijevanje u razovorima koje smo vodili sa nekim od ministara, čak i obećanej da ćemo svi 

zajedno naći upliv i način da seta priča “pogura“ kod evropskih fondova.  

 Nijedna od bokeljkih opština pojedinačno, ne može da riješi problem saobraćaja, ni 

problem tretiranja otpada a to su trenutno dva najurgentija problema ovog regiona i u tome 

moramo bliže sarađivati. Već smo dogovorili da ove četiri opštine zajendno nastupaju prema 

državnoj administraciji i to na  dva nivoa: zakonodavni gdje ćemo prema parlamentu ići sa našim 

predlozima izmjena zakonske regulative  koja nas najviše tišti: Zakon o morskom dobru, Zakon 

o planiranju prostora i izgradnji objekta, Zakon o ekspropijaciji; drugi nivo je vezan direktno za 

Vladu kroz  konkretne zahtjeve za riješavanje konkretnih problema žitelja Boke. Potpuno 

podržavam inicijativu kolege Vladimira Jokića iz Kotora da pozovemo Vladu da održi sjednicu 

Vlade u Boki i da na tom zasijedanju koje bi trajalo par dana, znesemo probleme ovog regiona i 

pronađemo modalitete za njihovo riješavanje. To bi bilo u interesu i Vlade koja bi sa najmanje 

resursa, ovdje mogla da postigne najviše jer bokeljske opštine ne traže da im se nešto materijalno 

iz državnog budžeta daje, već da im se omogući adminstrativno-pravni prostor da mi naš region 

razvijamo onako kako on treba da se razvija. Mi smo do sada trpjeli jer je neko u bivšoj vlasti, 

namjerno pisao ovako loše zakone da bi sve moguće centralizovao i stavio „pod svoju šapu“. Mi 



smao traimo da nam se pusti da u skladu sa modernom  koncepcijom evropskih država, sami 

razvijamo ovaj region. Jasna je pozicija Boke i kako se ona razvijala kroz istoriju, nema tu priče  

nekakvoj političkojh autmoniji ili sličnom, već samo da nas pustite da se mi ekonomski 

razvijamo kao region, a time ćemo Crnoj Gori pomoći mnogo efektnije i više nego što je to do 

sada bio slučaj. Ne želimo da se Boka isključivo gleda kao ratni plijen i resurs iz koga se nešto 

iznosi i odnosi, čerupa kao što se to događa sa našim prostorom nakon usvajanja katastrofalnog 

Zakona o planiranju prostora i gradnji objekata. 

        Siniša Luković 

     

  


